
Komisja statutowa opracowując prezentowany projekt zmian w statucie Polskiego Związku 
Jeździeckiego skupiła się na następujących obszarach : 

1) zmiany  wynikające z nowelizacji  ustawy o sporcie, ustawy - Prawo o stowarzyszeniach 
oraz innych regulacjach prawnych (np. przepisy antydopingowe) 

2) uporządkowanie struktury statutu i poszczególnych zapisów, ujednolicając definicje i 
nazewnictwo oraz eliminując powtarzające się  sformułowania. 

3) zmiany merytoryczne dotyczące w szczególności następujących zagadnień: 
a) rozszerzenie zakresu i celów działalności Związku;  
b) doprecyzowanie przepisów dotyczących wyborów delegatów jak i władz i organów 

Związku – w tym nowa wersja klucza wyborczego delegatów; 
c) powrót do Komisji Rewizyjnej w miejsce Rady Związku; 
d) doprecyzowanie zakresu działania Zarządu Związku; 
e) zmianę zapisów dotyczących postępowanie dyscyplinarnego,  Rzecznika 

Dyscyplinarnego i Sądu Dyscyplinarnego. 

W projekcie zaznaczono kolorem zielonym wszystkie przepisy statutu, które uległy 
modyfikacji – niezależnie czy była to zmiana, dodanie, usunięcie. 
 
Komisja wprowadzając zapisy dotyczące nowego klucza wyborczego delegatów na walne 
zjazdy próbowała odpowiedzieć na liczne uwagi jakie docierały z naszego, jeździeckiego 
środowiska.  Rozwiązanie przez nas zaproponowane jest stosowane w kilku innych 
narodowych związkach jeździeckich. Chodziło głównie o próbę wprowadzenia do Statutu 
przepisów zwiększających wpływ osób czynnie związanych z jeździectwem, czyli takich 
którzy mają aktualną licencję PZJ. Zaproponowany klucz ma także odzwierciedlać 
rzeczywistą siłę poszczególnych wojewódzkich związków jeździeckich. Chcieliśmy też, aby 
wybory delegatów w WZJ-tach odbywały się według jednolitych zasad, dając jednocześnie 
większe możliwości klubom, w których jest wysoki poziom sportowy, czyli klubom, które mają 
wielu zawodników zrzeszonych w PZJ. PZJ jest związkiem sportowym i jego podstawowym 
zadaniem jest kreowanie sportu na najwyższym, światowym poziomie. Nie sposób osiągnąć 
tego celu bez współpracy z zawodnikami, którzy taki poziom reprezentują i pomogą nam 
stworzyć system prowadzący do rozwoju naszego sportu . 
 


